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Na snímke výsadba stromov v Botanickej záhrade UPJŠ v Košiciach 28. mája 2021 v rámci programu Zelené oázy Nadácie Ekopolis.
Foto: TASR - František Iván

Titul Strom roka sa na Slovensku odovzdáva od roku 2002, anketu od roku 2007 organizuje Nadácia Ekopolis. Patrónom ankety je už 13.
rok spevák Peter Lipa.

včera 16:49

Banská Bystrica 26. marca (TASR) - Nadácia Ekopolis spúšťa ďalší ročník ankety Strom roka, ktorej cieľom je zviditeľniť staré, vzácne a
ohrozené stromy a prispieť k ich odbornému ošetreniu a záchrane. Možnosť nominovať strom do ankety bola spustená v pondelok (25.
3.) a potrvá mesiac. TASR o tom za nadáciu informovala Martina Hromadová.

" Príbehy, ktoré rozpovedajú stromy, sú i príbehmi nás ľudí a histórie miesta, kde rastú. Vďaka ankete chceme vzbudiť záujem ľudí o
životné prostredie a lásku k dedičstvu prírody. Stromy sú pre nás nenahraditeľnými spoločníkmi a je potrebné ich chrániť," skonštatovala
Hromadová.

Prihlasovanie stromov do ankety funguje elektronicky prostredníctvom online formulára, nominácie je možné podávať do 25. apríla. "
Nominácia je jednoduchá, je potrebné uviesť základné informácie o strome, jeho druh, približnú výšku, lokalitu, kde rastie a aspoň
orientačný vek," dodala Hromadová s tým, že najdôležitejší je samotný príbeh stromu.

Anketu Strom roka bude vyhodnocovať odborná porota, do finále postúpi 12 stromov. Prvé tri stromy získajú profesionálnu starostlivosť,
víťaz postupuje do európskeho kola súťaže.

Titul Strom roka sa na Slovensku odovzdáva od roku 2002, anketu od roku 2007 organizuje Nadácia Ekopolis. Patrónom ankety je už 13.
rok spevák Peter Lipa.

Autor: TASR
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Dominik Matulaj, moderátor:

Tí, čo si dnes ráno obliekli fialové tričko alebo vzali fialovú šatku, zväčša vedeli, prečo to robia. Súdržnosť s pacientmi s epilepsiou a ich
rodinami vyjadrili v Košiciach živou reťazou. Vytvorilo ju približne 250 ľudí.

Kristína Oravcová, redaktorka:

Len na Slovensku trpí epilepsiou približne 8 000 detí. Sofia mala prvý záchvat v 6 rokoch. Niekedy sa objaví aj viackrát za deň a bojí sa
chodiť von.

Sofia pacientka s epilepsiou:

Neviem niekedy, že či mi dakto bude vedieť poskytnúť vlastne tú prvú pomoc, lebo niekto si môže počas záchvatu myslieť, že ste opitý,
lebo to trošku aj tak vyzerá.

Jana Friedlová, vedúca sestra Oddelenia detskej neurológie, DFN Košice:

Veľmi dôležité je podať akúkoľvek pomoc ako nepodať žiadnu, zachytiť toho pacienta pri tom páde a uložiť ho teda nabok do nejakej
stabilizovanej polohy. Veľmi dôležité je v podstate ho nepridržiavať a nechať odznieť tie záchvaty samovoľne a privolať rýchlu lekársku
pomoc.

Silvia Danková, odborný asistent, UPJŠ:

Podložíme mu hlavu, ktorú prifixujeme a následne po odznení záchvatov a kŕčov zabezpečíme Simsovu polohu naboku, ktorá nám slúži
ako prevencia zapadnutia jazyka a aspirácie slín.

Kristína Oravcová, redaktorka:

Epilepsia je jedno z najrozšírenejších neurologických ochorení. Trpí ňou vyše celosvetovo 50 miliónov ľudí. U väčšiny sa prejaví už v
detstve. 11-ročná dcéra pani Jany ju má od narodenia. Chodieva s ňou všade.

Jana Galová, mama dieťaťa s epilepsiou:

My sme mali napríklad v priebehu dňa záchvaty, teraz sú to už večerné pri zaspávaní a dokonca sa nám teraz ukázalo, že máme aj
nadránom. Ten priebeh sa stále mení a stále musím byť v pozore. Prebdené noci, kontrolujem ako dýcha. Nie je to jednoduché.

Kristína Oravcová, redaktorka:

Laici si niektoré tie jemnejšie zrejme ani nevšimnú.

Angela Baranová, detská neurologička, DFN Košice:

Môže to byť rôzne zahľadenia, strata responzívnosti teda na chvíľočku strata pozornosti, klipkanie očami môže byť naozaj aj takéto
nenápadné.

Kristína Oravcová, redaktorka:

Presne o jedenástej sa dnes v košickej detskej nemocnici spojili do symbolickej reťaze stovky ľudí. Fialová je farbou epilepsie Sfarbia sa
dnes do nej aj niektoré dominanty. Po prvýkrát aj prezidentský palác. Kristína Oravcová, TV Markíza.
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